

settling the land dispute by amiable arrangement and the society has stated its intention not only to respect the present and future requirements of the indigenous population, but also to provide assistance in the establishment of indigenous co-operatives,

(c) Khalif Abio was convicted and sentenced by due process of law for having committed an assault,

*The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses the hope* that a settlement agreeable to the local population will soon be reached in regard to the land dispute referred to in the petition;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,  
10 July 1952.

**611 (XI). Petition from thirty-nine persons in Dusa Mareb (T/Pet.11/251) concerning Somaliland under Italian administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its eleventh session the petition from thirty-nine persons in Dusa Mareb (T/Pet.11/251), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/988), in particular that the complaints of arbitrary imprisonment and ill-treatment of prisoners by the Resident of Dusa Mareb are unfounded,

*The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Decides to inform* the petitioners that the general questions of public health and education have been and will continue to be examined by the Council in connexion with its annual examination of conditions in the Territory;

3. *Considers* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary on the questions of arbitrary imprisonment and ill-treatment of prisoners by the Resident of Dusa Mareb;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,  
10 July 1952.

société a annoncé son intention non seulement de respecter les besoins actuels et futurs de la population autochtone, mais encore de prêter son concours à la création de coopératives indigènes,

c) Khalif Abio a été jugé et condamné de façon régulière pour voies de fait,

*Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Exprime l'espoir* qu'un accord donnant satisfaction à la population interviendra prochainement dans le litige foncier dont il est question dans la pétition;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,  
10 juillet 1952.

**611 (XI). Pétition de trente-neuf personnes de Doussa Mareb (T/Pet.11/251) concernant la Somalie sous administration italienne**

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa onzième session, la pétition de trente-neuf personnes de Doussa Mareb (T/Pet.11/251), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/988), d'où il ressort notamment que l'accusation selon laquelle le Résident de Doussa Mareb procéderait à des emprisonnements arbitraires et maltraiterait les prisonniers est dénuée de fondement,

*Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration,

2. *Décide* de porter à la connaissance des pétitionnaires que les questions générales relatives à la santé publique et à l'éducation ont été étudiées, et continueront d'être étudiées, par le Conseil à l'occasion de son examen annuel de la situation dans le Territoire;

3. *Estime* que, dans ces conditions, aucune recommandation de sa part n'est nécessaire en ce qui concerne les emprisonnements arbitraires et les mauvais traitements de prisonniers que l'on reproche au Résident de Doussa Mareb;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,  
10 juillet 1952.